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Bruno Jacques Walter Matthys (sp.a) op 15-01-2021 12.55 
  
Vraag gericht aan:
de deputatie 
  
Betreft (onderwerp): 
Oproep Minister Van Quickenborne aan provincies, steden en gemeenten tot faciliteren van
loopplankhuizen 
  
Duiding provinciaal belang van de vraag: 
Onlangs deed minister Vincent Van Quickenborne een oproep aan de provincies en aan de lokale
overheden om huizen en gebouwen ter beschikking te stellen voor de implementatie van
loopplankhuizen. Hierbij enige duiding: Zoals u ongetwijfeld zelf ook weet staat er op justitieel
vlak heel wat op til. Eén van de wijzingen op korte termijn is dat de korte straffen (tot 3 jaar)
binnenkort ook uitgezeten worden. Tot nu toe werd dit voornamelijk met enkelband geregeld. De
keuze om de kort gestraften effectief hun straf in de gevangenis te laten uitzitten is niet niets. Voor
onze gevangenissen die nu al een tekort aan plaats én personeel hebben om dit ook op te vangen is
dit een probleem. Ook jongeren die in de criminaliteit beland zijn, komen binnenkort in een
gevangenis terecht. Uit diverse studies weten we dat ze daar niet beter uitkomen dan ze zullen
binnengaan. Die jonge mannen en vrouwen hebben nog meer nood aan een perspectief en
begeleiding. Ze staan aan de start van hun leven en hun kansen op zo'n cruciaal jonge leeftijd al
hypothekeren zou echt een jammere zaak zijn. Vele betrokkenen denken na over een alternatief
concept en daar kunnen wij als provinciebestuur ook een rol in spelen. De laatste tijd komt het
detentie- of loopplankhuis steeds meer in beeld. Verschillende wetenschappers en experten hebben
hun steun hieraan al betuigd. Ook onze kersverse federale regering nam dit op in het regeerakkoord
en voorzag ook het nodige budget om dit te realiseren. Minister Van Quickenborne heeft
recentelijk een oproep gedaan aan diverse overheden, waaronder de provincies, om hun
medewerking hieraan te verlenen. Als wij, als provincie, dit mee faciliteren, bestaat de
mogelijkheid voor een strafuitvoeringsrechtbank om hier de jongvolwassenen een alternatief te
bieden. Verschillende steden blijken reeds bereid hun schouders hieronder te zetten, denk maar aan
Kortrijk en Oudenaarde. Maar wat is nu een loopplankhuis? Een huis in een wijk waar
jongvolwassenen, jongeren tussen 18 en 25, hun straf kunnen uitzitten, maar ook
verantwoordelijkheid leren opnemen en de weg naar re-integratie zo kort mogelijk wordt. Een
kwetsbare doelgroep waarvoor wij een verpletterende verantwoordelijkheid hebben om er alles aan
te doen dat die jongeren terug integreren in onze maatschappij. Zij zijn onze toekomst, maar
bevinden zich op een loopplank tussen 2 werelden. Kleinschalig, waardoor de begeleiding op maat
mogelijk wordt. Het welzijn van de jongeren staat voorop en er kan ingespeeld worden op hun
noden. Intensieve begeleiding door middenveldorganisaties in nauwe samenwerking met tal van
partners binnen justitie, onderwijs, politie, ... . Begeleiding na de detentie waardoor de kans op
herval beperkt worden. De jongeren worden niet losgelaten. Een huis in een wijk die ook openstaat
voor de bewoners van die wijk. We kunnen als provincie dit waardevolle initiatief van Minister
Van Quickenborne niet negeren. Wij, als sp.a – fractie, zijn ervan overtuigd dat dit een
broodnodige stap is om die jongeren nieuwe kansen te geven waar alle besturen hun



verantwoordelijkheid in hebben. 
  
Concrete vragen:
- Kan de deputatie onderzoeken of er panden beschikbaar kunnen worden gesteld om de oprichting
van een loopplankhuis te faciliteren? 
  


